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ZÁPISNICA 
zo zasadnutia Komisie školstva a kultúry  

Mestského zastupiteľstva v Komárne zo dňa 28. novembra 2023 
 
Prítomní: 
- členovia: Mgr. Szénássy Tímea, Mgr. Kopják Angelika, PaedDr. Héder Ágnes, Mgr. Laboda 

Róbert, Vörös Mária 
- ospravedlnene sa  nezúčastnil  zasadnutia: Mgr. Szabó Csilla, Ing. Vetter Ján, Grassl 

Ferdinand, 
- neospravedlnene sa nezúčastnil zasadnutia: Urbán Péter, PhD., 
- vedúci OŠSVKaŠ MsÚ: Mgr. Bajkai János 
- zapisovateľ: Mgr. Himpán Gabriel 
- hosť: Mgr. Gajdáč Ondrej – viceprimátor, PaedDr. Kováč Klaudia – riaditeľka ZŠ s VJM 

Eötvösa, Ing. Mgr. Zoltán Finta – riaditeľ ZŠ M.Jókaiho, PaedDr. Mária Pálinkáš – 
riaditeľka ZŠ s VJM práce, Mgr. Stanislav Jiríček – riaditeľ ZŠ rozmarínová, Mgr.art. 
Alexander Barkóci – riaditeľ ZUŠ 

 
Program:   A/ Otvorenie 

B/ Žiadosti a návrhy na úseku školstva  
C/ Rôzne 
D/ Záver 

 
 
 
A/ OTVORENIE 
 

Mgr. Szénássy Tímea, predsedníčka komisie privítala všetkých členov komisie a 
ostatných prítomných. Konštatovala, že PaedDr. Héder Ágnes, členka komisie avizovala 
neskorší príchod o pár minút, po jej príchode bude prítomná nadpolovičná väčšina členov 
komisie, a komisia bude uznášania schopná. 

Predsedníčka komisie uviedla, že k prejednaniu materiálov bola pozvaná Mgr. Mónika 
Nagy Telkesi k prejednaniu materiálu TE-413/2023 „Stanovenie výšky nájomného za nebytové 
a bytové priestory škôl a školských zariadení“ a Ing. Bohumír Kóňa k prejednaniu materiálu TE-
386/2023 „Návrh Programového rozpočtu mesta Komárno na roky 2024-2026“. 

Preto navrhla prejednať uvedené materiály na začiatku zasadnutia komisie a zároveň 
dala hlasovať o schválení poradia programových bodov. 

Komisia jednoznačne odsúhlasila poradie. Pomer hlasovania: 4 : 0 : 0 
  

  
 
 
 
B/ ŽIADOSTI A NÁVRHY NA ÚSEKU ŠKOLSTVA 
 
TE-414/2023 
Žiadosť základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Komárno o pridelenie 
finančných prostriedkov na mzdy asistentov učiteľa 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že základné školy žiadajú 
o pridelenie finančných prostriedkov v celkovej výške 50.184 eur na mzdové náklady 
pedagogických asistentov, školského psychológa a školského špeciálneho pedagóga v rámci 
projektu „Podpora pomáhajúcich profesií 3“ na preklenutie časového nesúladu až do času 
refundácie finančných prostriedkov zo štátneho rozpočtu v zmysle zmlúv o vzájomnej spolupráci 



pri implementácii projektových aktivít v rámci národného projektu. Ďalej uviedol, že finančné 
prostriedky po refundácii zo strany Národného inštitútu vzdelávania a mládeže budú vrátené na 
účet mesta Komárno.  
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0 
 
 
 
TE-415/2023 
Žiadosť ZŠ rozmarínovej o zmenu rozpočtu školskej jedálne v roku 2023 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že základná škola žiada 
o preklasifikovanie režijných výdavkov školskej jedálne v roku 2023 s kódom zdroja 72f 
z bežných výdavkov na kapitálové výdavky vo výške 18.156 eur na nákup elektrického 
konvektomatu pre potreby školskej jedálne. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0 
 
 
 
TE-388/2023 
Návrh na zverenie majetku mesta do správy Základnej školy, Rozmarínová ul. 1, 
Komárno 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že základná škola žiada zverenie 
majetku (vybavenie Školskej jedálne), ktorý využíva a nakladá sním do  správy základnej školy 
v celkovej výške 110.399,28 €.  
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0 
 
 
 
TE-389/2023 
Návrh na zmenu systému úhrad cestovných nákladov na dopravu žiakov a detí z 
mestských častí Komárno 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že uznesením č. 2017/2010 bola 
schválená úhrada cestovných nákladov na dopravu žiakov základných škôl z mestských častí 
mesta Komárno. Ďalej uviedol, že z dôvodu zavedenie povinnej predprimárnej výchovy detí 
v predškolskom veku Mesto Komárno navrhuje zmeniť systém úhrad cestovných nákladov na 
dopravu žiakov a detí z mestských častí Komárna - Kava, Lándor a Ďulov Dvor, mesto navrhuje 
uhradiť náklady na dopravu aj pre deti v predškolskom veku. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0 
 
 
 
 
 



TE-390/2023 
Návrh na rozšírenie Spoločného školského úradu v Komárne 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Uviedol, že Spoločný školský úrad v 
Komárne aktuálne združuje nasledovné obce: Komárno, Veľké Kosihy, Vŕbová nad Váhom, 
Číčov, Iža, Zemianska Olča a Zlatná na Ostrove. Ďalej uviedol, že o začlenenie do SŠÚ 
Komárno požiadali obce Marcelová, Chotín, Bátorové Kosihy, Modrany, Búč, Moča a Šrobárová 
Konštatoval, že po schválení žiadosti týchto obcí bude uzavretý dodatok k Zmluve o vytvorení 
spoločného školského úradu. Ďalej konštatoval, že na základe prijatého uznesenia MZ mesto 
Komárno požiada Regionálny úrad Školskej správy v Nitre o rozšírenie SŠÚ. Zároveň 
konštatoval, že štát poskytne finančné prostriedky na úhradu nákladov SŠÚ v závislosti od 
počtu žiakov v ZŠ patriacich pod SŠÚ a uviedol, že personálne otázky budú riešené v rámci 
úradu. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0 
 
 
 
TE-413/2023 
Stanovenie výšky nájomného za nebytové a bytové priestory škôl a školských zariadení 
 
Mgr. Mónika Nagy Telkesi, vedúca MPO predkladala materiál. Uviedla, že minimálna výška 
nájomného za nájom nebytových priestorov škôl a školských zariadení bola stanovená v roku 
2004 vo VZN číslo 13/2004 v znení VZN číslo 16/2008. Ďalej uviedla, že táto úprava bola 
prevzatá aj do Zásad hospodárenia s majetkom mesta Komárno, ktoré obsahujú iba všeobecné 
pravidlá určenia nájomného, t.j. minimálna výška nájomného za nájom nebytových priestorov 
škôl a školských zariadení má byť stanovená uznesením Mestského zastupiteľstva v Komárne. 
Konštatovala, že z tohto dôvodu ako aj z dôvodu neustáleho zvyšovania cien materiálov, 
služieb a poplatkov v spolupráci s riaditeľmi ZŠ bol vypracovaný návrh na úpravu, zvýšenie 
minimálneho nájomného za nájom nebytových priestorov škôl a školských zariadení, pre 
elokované pracovisko ZUŠ-MAI, telocviční a za prenájom služobného bytu v školách. 
Komisia odporúčala v návrhu na uznesenie k stanoveniu výšky nájomného za nebytové 
a bytové priestory škôl a školských zariadení zmeniť účinnosť v bode A/, B/ a C/ na 1.9.2024 
(namiesto 1.1.2024). 
 
Komisia odporúčala schváliť pozmeňujúci návrh komisie. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0 
 
 
 
 
 
C/ RÔZNE 
 
TE-416/2023 
Rozpočtové opatrenia podpísané primátorom mesta Komárno v roku 2023 
 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ predkladal materiál. Konštatoval, že ide o účelovo určené 
finančné prostriedky v roku 2023, ktorých na základe uznesenia MZ môže podpísať primátor 
mesta a úrad predkladá v pravidelných intervaloch na zasadnutie MZ. Ďalej uviedol, že materiál 
obsahuje rozpočtové opatrenia za mesiac september až november 2023. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0 



TE-386/2023 
Návrh Programového rozpočtu mesta Komárno na roky 2024-2026 
 
Ing. Kóňa, vedúci EO predkladal materiál. Uviedol, že na zasadnutie komisie bol predložený 
vyrovnaný návrh Programového rozpočtu mesta na nasledujúce tri roky a momentálne sú 
predkladané len bežné príjmy a bežné výdavky, kapitálovú časť predkladá úrad na januárové, 
resp. februárové zasadnutie MZ. Ďalej uviedol, že na strane príjmov v prípade dane z príjmov 
FO mesto v r.2024 bude zhruba na úrovni r.2023 a do návrhu rozpočtu boli zapracované aj 
zvýšené príjmy z miestnych daní a poplatkov, ktoré už boli schválené poslancami. Konštatoval, 
že na strane výdavkov čo boli požiadavky jednotlivých odborov a mestských organizácií, aby 
vedeli plniť svoje záväzky meste chýbalo skoro 2 mil. eur. V prvom rade boli akceptované 
požiadavky vyplývajúce z legislatívy, VZN, uzavretých zmlúv a rozvojových projektov a okrem 
záväzných výdavkov bolo potrebné navrhovať reštrikciu. Ďalej konštatoval, že z celého rozpočtu 
do školstva mesto dáva 44% finančných prostriedkov, čo je nad rámec odporúčania štátu, za 
podpory poslancov v meste Komárno je školstvo mimoriadne dotované. Ďalej uviedol, že v 
prvom rade potrebujeme, aby bol schválený programový rozpočet vlády, aby sme nešli do 
rozpočtového provizória, ako štát vcelku. Konštatoval, že na rok 2024 nie je uzavretá žiadna 
zmena v kolektívnej zmluve vyššieho stupňa, t.j. platí to čo bolo schválené minulý rok, a nepríde 
k zvýšeniu miezd. Zároveň konštatoval, že nasledujúci rok nebude jednoduchý, treba pozorne 
sledovať plnenie rozpočtu a robiť opatrenia v závislosti od toho ako sa bude vyvíjať 
hospodárska situácia. 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ uviedol, že nakoľko mzdové náklady na rok 2024 treba navýšiť, 
všetky ostatné položky bolo potrebné znížiť. Ďalej uviedol, že v prípade školstva náklady na 
energie boli výrazne znížené a odbor vôbec nie je optimistické v tom, že cieľové sumy budú 
udržateľné. Konštatoval, že v prípade MŠ z dôvodu nedostatku finančných prostriedkov na 
opravu a údržbu ako aj na ostatné bežné výdavky odbor aj naďalej bude nútený používať 
financie od rodičov (neinvestičné) ako aj od štátu (6.r.deti) na krytie bežných nákladov namiesto 
skvalitnenia vyučovacieho procesu, na vybavenie miestnosti určenej na výchovu a vzdelávanie 
detí, resp. na úhradu nákladov súvisiacich s pobytom detí na aktivitách. Ďalej konštatoval, že 
nie je možné predvídať to, že dokedy vydrží školstvo s tým rozpočtom na rok 2024, nakoľko 
návrh neobsahuje žiadnu rezervu v rámci školstva, preto vyzval prítomných riaditeľov na 
maximálne šetrenie aj v roku 2024. 
 
Komisia odporúčala schváliť návrh na uznesenie. 
Pomer hlasovania: 5 : 0 : 0 
 
 
 
 
D/ ZÁVER 
 
Diskusia 

 
Mgr. Bajkai, vedúci OŠSVKaŠ informoval prítomných s tým, že bola zverejnená výzva 

na podávanie žiadostí o dotáciu na rok 2024 v oblasti športu a v oblasti kultúry. Ďalej uviedol, že 
žiadosti v oblasti športu je možné podať do 15. decembra 2023 a v oblasti kultúry do 31. 
decembra 2023. 

Predsedníčka komisie poďakovala prítomným za účasť a vyhlásila zasadnutie za 
ukončené. 
 
Zapísal: Mgr. Himpán 
V Komárne dňa 29.11.2023 

Mgr. Szénássy Tímea 
 predsedníčka komisie 


